
CURRÍCULUM DE ESTHER TARÍN GURREA  

(versión castellano/ versión valenciano) 

 

Mi implicación con la ciudad de València, los barrios y sus pedanías ha sido, 

desde siempre, uno de los frentes de trabajo y acción a los que más energía he 

dedicado, dentro y fuera de las instituciones, defendiendo primero a los 

vecin@s  y después los espacios de convivencia. Mi memoria reivindicativa 

comienza con la plataforma “El Saler per al poble” que consiguió parar la 

urbanización del espacio natural. Aquella primera experiencia me demostró que 

la lucha ciudadana, que el trabajo colectivo, puede tener sus frutos y servir para 

mucho y que, cuando la ciudadanía está unida para alcanzar un objetivo lícito 

todo es posible. Una buena lección que no he olvidado nunca. 

 

Después de aquella experiencia, empecé a militar activamente en el 

movimiento vecinal de Malilla, coordinando, junto con otr@s compañer@s, 

alguna de las acciones reivindicativas del barrio y, reuniendo los diferentes 

colectivos y la implicación de los diferentes agentes sociales, iniciamos la 

reivindicación de planes de mejora para uno de los barrios periféricos más 

abandonado por la administración local. Fruto de todo aquél trabajo de varios 

años conseguimos una línea regular de autobús –la nº 8– que comunicara el 

barrio con el centro de la ciudad, la ubicación de una de las escuelas de la red 

de infantil, la implantación de la línea de valenciano en la escuela pública, la 

urbanización y ordenación de las calles y, tras 18 años de movilización, el IES 

Malilla. Durante ese tiempo, participé activamente también en la elaboración y 

recogida de apoyo de diferentes enmiendas al Plan General de Ordenación 

Urbana de la ciudad. 

 

Esta labor vecinal la he compaginado desde el referéndum de la OTAN con la  

participación activa en todos los procesos electorales posteriores, formando 

parte y, finalmente coordinando, los diferentes equipos electorales y jurídicos 

de Esquerra Unida, l’Entesa y Compromís, gracias al trabajo de los cuales  

conseguimos, entre otras cosas, recuperar una diputada, adjudicada a otro 

partido, y recuperar un concejal del ayuntamiento de Valencia.  

 



Gran parte de esta actividad la compatibilizo a partir del año 1991 con mi 

trabajo en los sucesivos grupos parlamentarios en les Corts Valencianes, labor 

que me permite conocer y aprender el funcionamiento de esta institución. En 

2010, por ofrecimiento del actual portavoz Joan Ribó, asumo la coordinación de 

la precampaña y de la campaña electoral municipal de Compromís per 

València, desde el mes de septiembre de ese año hasta las elecciones del mes 

de mayo de 2011. Con la entrada de Compromís en el ayuntamiento con tres 

concejales y la configuración del nuevo grupo municipal formo parte del grupo 

de trabajo en el consistorio, donde he venido desarrollando la labor de 

coordinación del grupo municipal; esto me ha permitido mantener y ampliar el 

contacto con las personas, los movimientos, las asociaciones y plataformas y 

los barrios de la ciudad y conocer de primera mano el funcionamiento de la 

administración municipal, las muchas carencias y necesidades y posibilidades 

de cambio y mejora que tiene para ser la administración cercana, accesible y 

útil que la ciudadanía necesita. 

 

En la actualidad sigo viviendo en Malilla, con una hija que ha tenido que 

marcharse al extranjero para poder trabajar. El tiempo que llevo implicada  en 

los movimientos sociales y políticos me han ayudado a,  a pesar de los nervios, 

dar el paso de presentarme a las primarias de Compromís per València.  
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La meua implicació amb  a ciutat de València, els barris i les seues pedanies ha 

sigut, des de sempre, un dels fronts de treball i acció als quals he dedicat més 

energia, dins y fora de les institucions, defensant primer els veïns i veïnes  i 

després els espis de convivència. La meua memòria reivindicativa comença 

amb  la plataforma “El Saler per al poble” que aconseguí paralitzar la 

urbanització de l'espai natural. Aquella primera experiència em demostrà que la 

lluita ciutadana, que el treball col·lectiu, pot tindre els seus fruit i servir per a 

molt i que, quan la ciutadania está unida per assolir un objectiu lícit tot és 

possible. Una bona lliçó que no he oblidat mai. 

 

Després d'aquella experiència, vaig començar a militar activament en el 

moviment veïnal de Malilla, coordinant, juntament amb altres companys i 

companyes, alguna de les accions reivindicatives del barri i reunint els diferents 

col·lectius i la implicació dels diferents agents socials, iniciarem la reivindicació 

de plans de millora per a un dels barris perifèrics més abandonats per 

l'administració local. Fruit de tot aquell treball de diversos anys aconseguirem 

una línia regular d'autobús -la núm 8- que comuniqués el barri amb el centre de 

la ciutat, la ubicació d'una de les escoles de la xarxa d'infantil, la implantació de 

la línia de valencià a l'escola pública, la urbanització i ordenació dels carrers i, 

després de 18 anys de mobilització, l'IES Malilla. Durant aquest temps, vaig 

participar activament també en l'elaboració i recollida de suports de diferents 

esmenes al Pla General d'Ordenació Urbana de la ciutat.  

 

Aquesta tasca veïnal l'he compaginada des del referèndum de l'OTAN amb la 

participació activa en tots els processos electorals posteriors, formant part i, 

finalment coordinant, els diferents equips electorals i jurídics d'Esquerra Unida, 

l'Entesa i Compromís, gràcies al treball dels quals aconseguirem, entre altres 

coses, recuperar una diputada, adjudicada a un altre partit, i recuperar un 

regidor de l'ajuntament de València.  

 

 

 



Gran part d'aquesta activitat la compatibilitze, a partir de l'any 1991, amb el 

meu treball en els successius grups parlamentaris a les Corts Valencianes, 

tasca que em permet conèixer i aprendre el funcionament d'aquesta institució. 

El 2010, per oferiment de l'actual portaveu Joan Ribó, vaig assumir la 

coordinació de la precampanya i de la campanya electoral municipal de 

Compromís per València, des del mes de setembre d'aquest any fins a les 

eleccions del mes de maig de 2011. Amb l'entrada de Compromís a l' 

Ajuntament, amb tres regidors, i la configuració del nou grup municipal forme 

part del grup de treball al consistori, on he desenvolupat la tasca de coordinació 

del grup municipal; això m'ha permès mantenir i ampliar el contacte amb les 

persones, els moviments, les associacions i plataformes i els barris de la ciutat i 

conèixer de primera mà el funcionament de l'administració municipal, les moltes 

mancances i necessitats i possibilitats de canvi i millora que té per ser 

l'administració propera, accessible i útil que la ciutadania necessita. 

 

Actualment seguesc vivint a Malilla, amb una filla que ha hagut de marxar a 

l'estranger per poder treballar. El temps que porte implicada en els moviments 

socials i polítics m'han ajudat a, tot i els nervis, fer el pas de presentar-me a les 

primàries de Compromís per València.  

 


